香港持牌水喉匠協會有限公司提供的資料 Information provided by Hong Kong Licensed Plumbers Association Limited

Trade Classification in the Construction Industry

建造業行業分類

Ad-hoc Working Group on Unification of Job Titles and Descriptions of Principal Trades in the Construction Industry

建造業主要行業職務名稱及 工作說明專責工作小組

Environment, Transport and Works Bureau 環境運輸及工務局

October 2003 二零零三年十月

Code 編號		Job Title	Job Description
Skilled Worker	Semi-skilled Worker	職稱	工作說明
熟練技工	半熟練技工		
SKILLED AND SEMI-SKILLED WORKERS (Continued) 熟練技工和半熟練技工 (續)			
C337	C437	Plasterer	To apply coats of plaster to, and to render walls and ceilings to produce finished surfaces; to screed floors, staircases and roofs.
		批盪工	將牆壁及天花逐層批盪直至完成表層爲止; 盪平地 台、樓梯及天台面。
C338	C438	Plumber	To assemble, install, repair and maintain pipes, fittings, sanitary fixtures, cold, hot and flush water systems, and soil, waste and rain-water drainage systems in buildings.
		水喉工	裝配、安裝、修理及維修建築物的喉管及其配件、 潔具、冷熱水系統、冲廁系統、糞便、穢水及雨水 排水系統。
C340	NA	Prestressing Operative	To lay and fix prestressing tendons and ducts; to assemble prestressing couplings and anchorages and perform prestressing operations and grouting of ducts.
		預應力(拉力)工	敷設及固定預應力鋼筋束及管道;裝嵌管接頭及錨 具和施加預應力及執行管道灌漿工作。
C341	C441	Rigger/Metal Formwork Erector	To set up lifting apparatus and equipment for lifting and lowering of materials; to fix and dismantle large panel metal formwork.
		索具工(叻唻)/ 金屬模板裝嵌工	裝設吊升台架及設備以起落輸送物料;裝嵌及拆除 大型金屬模板。
C339	NA	Rock Breaking Driller	To operate pneumatic or hydraulic drills to make holes and openings or break up concrete, rocks or other hard materials.
		鑽破工	操作氣鑽或油壓鑽鑽孔或將混凝土、石或其他硬物 鑽開。